
Rada Miasta Włocławek 

Protokół nr 43/2021 

XLIII Sesja w dniu 30 grudnia 2021  

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2021 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 17:30 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków. 

Obecni: 

1. Jacek Buława 

2. Piotr Czarnecki nieobecny 

3. Janusz Dębczyński 

4. Mariola Gawłowska 

5. Andrzej Gołębieski 

6. Krzysztof Grządziel 

7. Joanna HofmanKupisz 

8. Jarosław Hupało 

9. Agnieszka JuraWalczak 

10. Piotr Kowal 

11. Krzysztof Kowalski 

12. Stanisław Krzemieniewski 

13. Zbigniew Lewandowski nieobecny 

14. Krystian Łuczak 

15. Józef Mazierski nieobecny 

16. Wanda Muszalik 

17. Arkadiusz Piasecki 

18. Elżbieta Rutkowska 

19. Ewa Szczepańska 

20. Małgorzata Szymańska 

21. Daniel Tobjasz 

22. Stanisław Wawrzonkoski 

23. Katarzyna Zarębska 

24. Janusz Ziółkowski 

25. Piotr Zwoliński 

 

1. Sprawy organizacyjne. 
 

Przewodniczący Rady Miasta radny Stanisław Wawrzonkoski otworzył obrady XLIII 

sesji Rady Miasta Włocławek, witając Prezydenta Miasta dr Marka Wojtkowskiego, 

Zastępców Prezydenta Miasta Pana Krzysztofa Kukuckiego, Panią Domicelę 

Kopaczewską, Panią Monikę Jabłońską, Sekretarza Miasta Panią Wiesławę 



Konopczyńska, Skarbnika Miasta Panią Honoratę Baranowską a także zebranych na 

sali dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, radnych Rady Miasta VIII kadencji oraz 

pozostałe osoby uczestniczące w obradach a także wszystkich, którzy za pomocą 

sieci Internet obserwują obrady.  

Ponadto Przewodniczący Rady Miasta poinformował, iż sesja transmitowana jest w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Włocławek.  

Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że na 

stan 25 radnych na sali obrad aktualnie zgromadzonych i zalogowanych do systemu 

jest 22 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 30 grudnia br. są prawomocne.  

Lista obecności radnych podczas obrad XLIII sesji Rady Miasta stanowi załącznik do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w Biurze Rady Miasta oraz w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta udostępniony był do wglądu protokół z 

obrad XLII sesji Rady Miasta Włocławek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 10 

grudnia 2021 roku, z którym radni mogli się zapoznać i wnieść ewentualne uwagi. 

Nie zgłoszono uwag, poprawek i uzupełnień. 

Przewodniczący Rady Miasta zakomunikował, iż wraz z zawiadomieniem o obradach 

dzisiejszej sesji przekazany został radnym porządek obrad. W związku z tym 

otwierając dyskusję w tej kwestii zwrócił się do radnych z zapytaniem czy wnoszą 

zmiany do porządku obrad.  

Radni nie wnieśli zmian do zaproponowanego porządku obrad komisji. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w dniu dzisiejszym złożył rezygnację 

z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta i zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

w przypadku złożenia rezygnacji przez Przewodniczącego, Rada podejmuje uchwałę 

w sprawie przyjęcia tej rezygnacji nie później niż w ciągu 1 miesiąca od dnia jej 

złożenia. Pan Przewodniczący zakomunikował, że wybór nowego przewodniczącego 

zostanie dokonany na dzisiejszej Sesji Rady Miasta i wobec powyższego zgłasza 

wnioski o rozszerzenie porządku obrad w punkcie 3 o uchwałę zmieniającą uchwałę 

w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta Włocławek, w 

punkcie 4 o uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska, w punkcie 5 o uchwałę w 

sprawie przyjęcia rezygnacji Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek, w punkcie 

6 o wybór Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek, w punkcie 7 o uchwałę w 

sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony 

Środowiska. 

Przewodniczący Rady Miasta, aby spełnić wymóg § 55 Statutu Miasta ogłosił 

przerwę w obradach celem zaopiniowania wnioskowanych projektów uchwał przez 

Komisję Porządku Prawnego i Publicznego. 



Udział w dyskusji: 

Radny Janusz Dębczyński 

Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że uwzględniając prośbę Prezydenta 

Miasta zgłasza również wniosek w sprawie przesunięcia punktu 9 dotyczącego 

Analizy organizacji finansów oświatowych miasta Włocławek i procedowania 

powyższego zagadnienia w punkcie 20. 

Przerwa w obradach XLIII sesji Rady Miasta. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Przedmiotowe projekty uchwał uzyskały opinię komisji stałej, zatem został spełniony 

wymóg § 55 Statutu Miasta, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie przedstawione wnioski. 

• wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 3 o 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych 

stałych komisji Rady Miasta Włocławek. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 3 o uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta 

Włocławek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

PRZECIW (2) 

Andrzej Gołębieski, Stanisław Krzemieniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 



Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Krzysztof Kowalski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

• wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 4 o uchwałę w 

sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Komisji Gospodarki 

Miejskiej i Ochrony Środowiska 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 4 o uchwałę w sprawie 

przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i 

Ochrony Środowiska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, 

Jarosław Hupało, Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Piotr 

Zwoliński 

PRZECIW (3) 

Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janusz Dębczyński 

BRAK GŁOSU (1) 

Janusz Ziółkowski 



NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

• wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 5 o uchwałę w 

sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta 

Włocławek. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 5 o uchwałę w sprawie 

przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, 

Jarosław Hupało, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

PRZECIW (3) 

Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janusz Dębczyński 

BRAK GŁOSU (1) 

Małgorzata Szymańska 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

• wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 6 o wybór 

Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek. 



Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 6 o wybór 

Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

PRZECIW (3) 

Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

• wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 7 o uchwałę w 

sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony 

Środowiska. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad w punkcie 7 o uchwałę w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 



ZA (17) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, 

Jarosław Hupało, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Daniel Tobjasz, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (2) 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Janusz Dębczyński, Andrzej Gołębieski 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Wawrzonkoski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

• wniosek w sprawie przesunięcia punktu nr 9 dotyczącego Analizy organizacji 

finansów oświatowych miasta Włocławek i procedowania powyższego 

zagadnienia w punkcie nr 20. 

Głosowano w sprawie: 

wniosek w sprawie przesunięcia punktu nr 9 dotyczącego Analizy organizacji 

finansów oświatowych miasta Włocławek i procedowania powyższego zagadnienia w 

punkcie nr 20. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Grządziel, Joanna 

HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław 

Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta 

Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel Tobjasz, Katarzyna 

Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Hupało 

BRAK GŁOSU (2) 

Janusz Dębczyński, Stanisław Wawrzonkoski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował, 

że obrady XLIII sesji Rady Miasta w dniu 30 grudnia 2021r. odbywać się będą 

według porządku obrad uwzględniającego przyjęte wnioski. 

2. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry. 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie zaprezentował Dyrektor Wydziału Sportu i 

Turystyki Pan Łukasz Pszczółkowski. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry rozpatrzyła i pozytywnie 

zaopiniowała Komisja Kultury i Sportu. Opinię w tej sprawie przedstawił 

Przewodniczący Komisji radny Janusz Ziółkowski. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 



Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, Agnieszka 

JuraWalczak, Piotr Kowal, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Kowalski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

2. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych 
stałych komisji Rady Miasta Włocławek. 

 

Wprowadzenia do procedowanego projektu uchwały dokonał Przewodniczący Rady 

Miasta, który poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym do kompetencji Rady Miasta należy powoływanie komisji stałych oraz 

ustalanie ich składów osobowych. Przedmiotowy projekt uchwały reguluje zmianę w 

składzie Komisji Rewizyjnej z uwagi na złożoną rezygnację Pana Radnego Piotra 

Kowala. Biorąc powyższe pod uwagę Przewodniczący Rady Miasta wniósł o podjęcie 

przez Radę Miasta uchwały w proponowanym brzmieniu. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta 

Włocławek rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała Komisja Porządku Prawnego i 

Publicznego. Opinię w tej sprawie przedstawił Przewodniczący Komisji radny 

Arkadiusz Piasecki. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 



Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 

komisji Rady Miasta Włocławek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, 

Jarosław Hupało, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (1) 

Stanisław Krzemieniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Janusz Dębczyński, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

3. Uchwała w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Komisji 
Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska. 

 

Wprowadzenia do procedowanego projektu uchwały dokonał Przewodniczący Rady 

Miasta, który poinformował, że w związku ze złożoną w dniu 30 grudnia br. 

rezygnacją Pana Radnego Piotra Kowala z funkcji Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska, zachodzi potrzeba podjęcia uchwały w 

proponowanym brzmieniu.  

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 



Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała 

Komisja Porządku Prawnego i Publicznego. Opinię w tej sprawie przedstawił 

Przewodniczący Komisji radny Arkadiusz Piasecki. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, 

Jarosław Hupało, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Janusz Dębczyński, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, Stanisław 

Krzemieniewski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 



5. Uchwała w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta 
Włocławek. 
 

Wprowadzenia do ww. projektu uchwały dokonał Przewodniczący Rady Miasta 

Radny Stanisław Wawrzonkoski, który poinformował, że w dniu 30 grudnia 2021 r. 

złożył rezygnację z pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady Miasta. Natomiast 

ustawa o samorządzie gminnym w art. 19 ust. 5 wskazuje, iż w przypadku złożenia 

rezygnacji przez Przewodniczącego, Rada podejmuje uchwałę w sprawie przyjęcia 

tej rezygnacji nie później niż w ciągu 1 miesiąca od dnia jej złożenia. Biorąc 

powyższe pod uwagę Przewodniczący Rady Miasta wniósł o podjęcie przez Radę 

Miasta uchwały w proponowanym brzmieniu. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta 

Włocławek rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała Komisja Porządku Prawnego i 

Publicznego. Opinię w tej sprawie przedstawił Przewodniczący Komisji radny 

Arkadiusz Piasecki. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta 

Włocławek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, 

Jarosław Hupało, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 



PRZECIW (1) 

Krzysztof Kowalski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Janusz Dębczyński, Andrzej Gołębieski, Stanisław Krzemieniewski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

W związku z powyższym radny Stanisław Wawrzonkoski przekazał insygnia 

Wiceprzewodniczącemu Rady Miasta radnemu Jarosławowi Hupało, który 

kontynuował obrady w dniu 30 grudnia 2021r. 

Głos zabrali: 

Radny Stanisław Wawrzonkoski 

Prezydent dr Marek Wojtkowski 

Przerwa w obradach XLIII sesji Rady Miasta. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

6. Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek. 

Wznawiając obrady po przerwie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jarosław Hupało 

zwrócił się do radnych z prośbą o zgłaszanie kandydatów na tę funkcję 

W imieniu Klubu radnych Nowa Lewica głos zabrał radny Stanisław Wawrzonkoski, 

który zgłosił kandydaturę radnego Piotra Kowala na funkcję Przewodniczącego Rady 

Miasta.  

Wobec braku zgłoszeń innych kandydatur, Wiceprzewodniczący Rady Miasta zapytał 

radnego Piotra Kowala, czy wyraża zgodę na kandydowanie. Radny Piotr Kowal 

wyraził zgodę i w związku z tym przystąpiono do ustalenia składu komisji 

skrutacyjnej. 

W skład komisji skrutacyjnej weszli następujący radni, którzy wyrazili zgodę na pracę 

w tym zespole: 



• radny Janusz Ziółkowski i radna Elżbieta Rutkowska zgłoszeni w imieniu 

Nowa Lewica przez radnego Piotra Kowala 

• radny Piotr Zwoliński zgłoszony w imieniu KO przez radnego Krystiana 

Łuczaka 

Ponadto Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował, że do prowadzącego 

obrady złożona została prośba jednego z Mieszkańców Włocławka, w sprawie 

rezygnacji z procedowania pkt. 13 porządku obrad XLIII sesji. Pan 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że zmiany do porządku zostały wniesione i wobec 

powyższego przyjęty wcześniej porządek obrad będzie realizowany. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie skład komisji 

skrutacyjnej. 

Głosowano w sprawie: 

składu komisji skrutacyjnej w składzie: radna Elżbieta Rutkowska, radny Janusz 

Ziółkowski, radny Piotr Zwoliński. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, 

Jarosław Hupało, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Krystian 

Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, 

Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Janusz Dębczyński, Andrzej Gołębieski, Stanisław Krzemieniewski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania skład komisji został przyjęty. 



Wiceprzewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Hupało poinformował również, że 

do czasu ukonstytuowania się komisji i przygotowania przez komisję regulaminu 

wyboru Przewodniczącego Rady Miasta oraz kart do głosowania ogłasza przerwę w 

obradach sesyjnych. 

Przerwa w obradach sesyjnych. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Wznawiając obrady po przerwie Wiceprzewodniczący Rady Miasta zwrócił się do 

Przewodniczącej komisji skrutacyjnej o przedstawienie radnym regulamin wyboru na 

Przewodniczącego Rady do którego nie wniesiono uwag i poprawek. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia regulaminu głosowania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, Agnieszka 

JuraWalczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian 

Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, 

Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Zwoliński 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania regulamin wyboru został przyjęty. 

Po przyjęciu regulaminu wyboru, komisja skrutacyjna przekazała radnym karty do 

głosowania w celu przystąpienia do aktu glosowania. 



Po zakończeniu głosowania i zebraniu kart do urny przez członków komisji 

skrutacyjnej, Wiceprzewodniczący Rady Miasta ponownie ogłosił przerwę w 

obradach sesyjnych aż do momentu, gdy na salę obrad powróci komisja z wynikami 

głosowania. 

Przerwa w obradach sesyjnych. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Wznawiając obrady po przerwie Wiceprzewodniczący Rady Miasta zwrócił się do 

Przewodniczącej komisji skrutacyjnej o przedstawienie protokołu komisji. 

Przewodnicząca komisji radna Elżbieta Rutkowska odczytała protokół komisji 

skrutacyjnej powołanej dla wyboru Przewodniczącego Rady Miasta informując, iż w 

wyniku przeprowadzonego głosowania liczba głosów ważnych 22, liczba głosów 

ważnych bez dokonania wyboru 2, liczba głosów ważnie oddanych za wyborem 

radnego Piotra Kowala wyniosła 14, liczba głosów ważnie oddanych przeciw 

wyborowi wyniosła 6. 

Wobec powyższego komisja skrutacyjna stwierdziła, że Pan Piotr Kowal został 

wybrany na funkcję Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek. 

Głosowano w sprawie: 

Wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, Agnieszka Jura 

Walczak, Piotr Kowal, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, 

Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, 

Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, 

Piotr Zwoliński 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Kowalski 

NIEOBECNI (3) 



Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Biorąc pod uwagę wyniki głosowania, Wiceprzewodniczący Rady Miasta ogłosił, że 

Rada Miasta dokonała wyboru Przewodniczącego Rady Miasta w osobie radnego 

Piotra Kowala, po czym zaprosił radnego do zajęcia miejsca przy stole prezydialnym, 

przekazał insygnia i gratulacje Przewodniczącemu Rady Miasta.  

Głos zabrali: 

Prezydent dr Marek Wojtkowski  

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Kowal 

7. Uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i 
Ochrony Środowiska. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Kowal poinformował, że do kompetencji Rady 

Miasta należy m.in. wybór w drodze odrębnej uchwały Przewodniczących komisji 

stałych. W związku z przyjęciem rezygnacji Przewodniczącego Komisji Gospodarki 

Miejskiej i Ochrony Środowiska w osobie Pana Radnego Piotra Kowala, zaszła 

potrzeba wyboru nowego Przewodniczącego. Biorąc pod uwagę wyniki 

przeprowadzonego głosowania zasadne jest podjęcie przedmiotowej uchwały.  

 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i 

Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała Komisja Porządku Prawnego i 

Publicznego. Opinię w tej sprawie przedstawił Przewodniczący Komisji radny 

Arkadiusz Piasecki. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem oraz poprosił o zgłaszanie kandydatów na 

funkcję Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska. 

W imieniu Klubu radnych Nowa Lewica głos zabrała radna Wanda Muszalik, która 

zgłosiła kandydaturę radnego Stanisława Wawrzonkoskiego na funkcję 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska. 

Wobec braku zgłoszeń innych kandydatur, Przewodniczący Rady Miasta zapytał 

radnego Stanisława Wawrzonkoskiego, czy wyraża zgodę na kandydowanie. Radny 

Stanisław Wawrzonkoski wyraził zgodę i w związku z tym Przewodniczący Rady 

Miasta poddał pod głosowanie ww. kandydaturę. Ponadto poinformował, że 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska wybierany jest 

zwykłą większością głosów w głosowaniu jawnym. 



Głosowano w sprawie: 

kandydatury radnego Stanisława Wawrzonkoskiego na funkcję Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Grządziel, Joanna 

HofmanKupisz, Jarosław Hupało, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krzysztof 

Kowalski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta 

Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel Tobjasz, Katarzyna 

Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Janusz Dębczyński, Stanisław Krzemieniewski, Stanisław Wawrzonkoski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski. 

Następnie Przewodniczący Rady Miasta Piotr Kowal poddał pod głosowanie uchwałę 

w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony 

Środowiska.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej i 

Ochrony Środowiska.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Grządziel, Joanna 

HofmanKupisz, Jarosław Hupało, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krzysztof 



Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janusz Dębczyński 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

8. Informacja Prezydenta Miasta z działalności miasta w okresie międzysesyjnym. 
Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawił Radzie Miasta informację z 

działalności miasta w okresie międzysesyjnym, tj. od dnia 30 listopada br., czyli od 

ostatniej sesji Rady Miasta do dnia 30 grudnia, ktora przedstawia się następująco: 

 

W dniach od 3 do 5 grudnia Prezydent Miasta zaprosił mieszkańców na włocławski 

jarmark bożonarodzeniowy. Wstępem do tej imprezy była inauguracja miejskiej, 

świątecznej iluminacji. Sam jarmark cieszył się ogromnym zainteresowaniem, także 

najmłodszych milusińskich, gdyż zostały przygotowane specjalne, bezpłatne atrakcje 

dla wszystkich dzieci. W ramach dotacji udzielonej organizacjom pozarządowym w 

okresie od 30 listopada do 30 grudnia odbyły się imprezy sportowe i rekreacyjne: 

mecze koszykarskiej drużyny Anwil Włocławek, Turniej Unihokeja w Szkole 

Podstawowej nr 20, spływ smoczymi łodziami do ruin zamku w Bobrownikach, 

mikołajkowa impreza Morsów Kujawskich oraz Mikołajkowy Turniej Judo Dzieci. 

Ponadto, na Krytej Pływalni Delfin odbyły się Mikołajki na sportowo dla dzieci w 

wieku od 6 do 12 lat. Na uczestników czekały wodne tory przeszkód, jak również 

słodka niespodzianka na zakończenie zabawy. 2 grudnia została podpisana umowa 

o dofinansowanie przebudowy i zmiany sposobu użytkowania budynku przy ul. 3 

Maja 18. Pod tym właśnie adresem, w samym sercu Śródmieścia, powstanie 

Centrum Aktywizacji i Przedsiębiorczości. Wysokość dofinansowania z naszego RPO 

wyniesie prawie osiem milionów złotych. Całkowity koszt oszacowano na blisko 

jedenaście i pół miliona złotych. W ramach realizowanego Projektu 

„KujawskoPomorskie Samorządy bez barier dostępne dla wszystkich” 

przeprowadzony został audyt przez instytucję investHR. Działania związane z 

obsługą klienta pod kątem zapewnienia dostępności osobom ze szczególnymi 

potrzebami. Zakres przedmiotowy audytu obejmował sprawdzenie następujących 

obszarów dostępności: obszar architektoniczny, obszar cyfrowy, obszar 



informacyjno- komunikacyjny, obszar organizacyjno- proceduralny. Działania Urzędu 

zostały ocenione pozytywnie. Wybrany został Lokalny produkt Śródmieścia. To kawa 

po kujawsku podawana w tradycyjnej fajansowej filiżance. Internauci oddali na tę 

propozycję ponad osiem tysięcy głosów i to ona właśnie zwyciężyła w pierwszej 

edycji konkursu na Lokalny Produkt obszaru rewitalizacji. Kawa po kujawsku Bohma 

to propozycja przygotowana przez restaurację „Dziedziniec” działającą przy placu 

Wolności 20. Rozstrzygnięty został otwarty konkurs ofert na realizację programu in 

vitro dla mieszkańców Włocławka. To edycja programu na lata 2022 i 2023. Program 

realizowany będzie przez siedem jednostek medycznych. Zgodnie z zasadami 

programu przyjętymi przez Radę Miasta, w każdym roku zaplanowano udzielenie 

wsparcia finansowego sześćdziesięciu parom, w wysokości do pięciu tysięcy złotych. 

Łączny koszt programu w latach 2022-2023 wynosi trzysta tysięcy złotych. 

Szczegółowe wyniki otwartego konkursu zostały opublikowane w Biuletynie 

Informacji Publicznej Urzędu Miasta. Mieszkańcy Włocławka korzystają z projektu 

„Usługi transportu door to door ”. Dotychczas zrealizowane zostały 482 przejazdy. To 

bezpłatne wsparcie dla włocławian: seniorów i osób potrzebujących pomocy w 

transporcie. 20 grudnia zawarliśmy umowę, której przedmiotem jest przebudowa i 

rozbudowa budynków Zespołu Szkół Muzycznych i Szkoły Podstawowej nr 12. 

Inwestycję zrealizuje firma MBI Sp. z o.o. z siedzibą we Włocławku. Wartość umowy 

to blisko 14 mln złotych, a termin realizacji: 12 miesięcy od dnia zawarcia umowy. 

Na dachach Zespołu Szkół Muzycznych i Szkoły Podstawowej nr 10 pojawią się 

instalacje fotowoltaiczne. 1 grudnia 2021r. zawarte zostały umowy na te zadania z 

firmą SolarSpot z siedzibą w Komornikach. Łączna wartość obydwu umów to ok. 275 

tys. zł. z terminem realizacji: 40 dni kalendarzowych od dnia zawarcia umowy. 

10 grudnia zawarte zostały umowy na przebudowę ulic: Brzezinowej i ulicy Letniej. 

Ulicę Brzezinową przebuduje firma Drogtom. Wartość brutto umowy to 1,7 mln zł. 

Przebudowa ulicy Letniej będzie zrealizowana przez konsorcjum firm: PGTB Sp. z 

o.o. z siedzibą we Włocławku i MCC SPÓŁKA AKCYJNA z siedzibą w Chodczu. 

Wartość brutto umowy około 54 tys. zł. Obydwa zadania zostaną zrealizowane w 

ciągu 50 dni od daty zawarcia umowy. Powstaną nowe, inteligentne przejścia dla 

pieszych. Zostaną one wybudowane przy ulicach: Robotniczej, Wyszyńskiego, 

Promiennej, Wiejskiej, Budowlanych, Polnej, Długiej, Ostrowskiej oraz Kapitulnej 

Wyspiańskiego. Termin realizacji tych zadań wynosi od 150 do 300 dni od daty 

zawarcia poszczególnych umów, tj. od 14 grudnia 2021 r. Budowę przejść zrealizuje 

dwóch wykonawców. Łączna kwota umów wynosi ok. 658 tys. zł. Osiem osób 

rozpoczęło szkolenia w ramach projektu "Latarnicy społeczni obszaru rewitalizacji". 

Działalność latarników będzie polegać na wspieraniu mieszkańców obszaru 

rewitalizacji i pomocy w rozwiązywaniu różnorodnych problemów. 23 grudnia 2021 r. 

na placu Wolności odbyła się wigilia dla mieszkańców. Co prawda w tym roku 

Prezydent Miasta nie przełamał się opłatkiem, bo koronawirus wciąż na to nie 

pozwolił, jednak w serdecznej, przedświątecznej atmosferze złożone zostały sobie 

wzajemne życzenia. 

Również 23 grudnia Pan Prezydent podpisał z Klubem Koszykówki Włocławek 

umowę na promocję miasta poprzez sport. To oznacza, że w 2021 roku jako miasto 



wsparło Anwil Włocławek kwotą ponad 2 milionów złotych. 27 grudnia po raz 

pierwszy obchodzono nowe święto państwowe Narodowy Dzień Zwycięskiego 

Powstania Wielkopolskiego. Święto to, mające upamiętniać zwycięski zryw Polaków 

przeciwko Niemcom z lat 1918 1919, które przypada w rocznicę wybuchu insurekcji. 

Nasze miasto symbolicznie upamiętniło ten dzień wywieszając flagi RP na masztach 

na Placu Wolności. Pan Prezydent przypomniał, że we Włocławku są „Stalowe 

Anioły”. Osobom najbardziej zaangażowanym w działania na rzecz drugiego 

człowieka zarząd województwa przyznał „Stalowe Anioły”  doroczne nagrody w 

obszarze działalności społecznej. Nagrody trafiły do dziewięciu osób i dwóch 

zespołów, przyznano także jedno wyróżnienie. W gronie laureatów był obecny Marcin 

Lewandowski dyrektor Zakładu Aktywności Zawodowej we Włocławku. 

Na koniec Pan Prezydent podał jeszcze kilka ważnych komunikatów: W sylwestra  31 

grudnia miejskie przychodnie Miejskiego Zespołu Opieki Zdrowotnej będą otwarte do 

godz. 14.00, natomiast w godzinach od 14.00 do 18.00 dyżur będzie pełniła 

Przychodnia Nr 1 przy ul. Kilińskiego 16, gdzie będą udzielane świadczenia 

zdrowotne osobom dorosłym oraz dzieciom. 31 grudnia kasy Urzędu Miasta będą 

zamknięte z powodu rocznej inwentaryzacji. Natomiast w noworoczny poniedziałek 3 

stycznia 2022 r. Urząd Miasta nie będzie pracował, ale w ratuszu przy Zielonym 

Rynku będzie dyżurował Urząd Stanu Cywilnego tak, aby mieszkańcy mogli załatwić 

sprawy związane np. z rejestracją zgonów czy pilnym uzyskaniem innych 

potrzebnych aktów stanu cywilnego.  Po zakończonym wystąpieniu Prezydenta 

Miasta, Przewodniczący Rady Miasta otworzył dyskusję nad przedstawioną 

informacją. 

W dyskusji wzięli udział: 

• radny Janusz Dębczyński 

• radna Mariola Gawłowska 

• radny Krzysztof Kowalski 

• Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski 

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Kowal poinformował, że ze względów formalnych 

dalszą część obrad XLIII sesji poprowadzi Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Jarosław Hupało 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek 
na 2021 rok. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2021 2035. 

Wprowadzenia do Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

miasta Włocławek na 2021 rok oraz Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 2035 dokonała Skarbnik 

Miasta Honorata Baranowska, omawiając łącznie zmiany wprowadzone w obydwu 

projektach uchwał zarówno po stronie wydatków jak i dochodów w różnych działach 



budżetu oraz w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021-2035. Zmiany 

zaproponowane w poszczególnych działach wprowadzono m.in. w oparciu o wnioski 

złożone przez poszczególne wydziały jak również w wyniku przesunięcia środków 

wynikających z zaistniałych potrzeb. W WPF urealnione zostały dochody oraz 

wydatki oraz zaktualizowany został wykaz przedsięwzięć wieloletnich. 

Następnie przedstawione zostały opinie komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 

Opinie Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 

2021 rok rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Rozwoju i 

Promocji Miasta. Opinię w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna 

Katarzyna Zarębska. 

Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2021 2035 rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja 

Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opinię w tej sprawie przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji radna Katarzyna Zarębska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniami. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekty uchwał. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 

2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 



Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2021 2035.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 



11. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których 
niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z końcem roku budżetowego 2021 
wraz z autopoprawką. 

Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków 

budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z końcem 

roku budżetowego 2021 dokonała Skarbnik Miasta Pani Honorata Baranowska, która 

przedstawiła także zmiany wprowadzone autopoprawką.  

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których 

niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z końcem roku budżetowego 2021 

wraz z autopoprawką rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, 

Rozwoju i Promocji Miasta.  

Opinię w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Katarzyna 

Zarębska. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których 

niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z końcem roku budżetowego 2021 

wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 



Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 

12. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 2022 rok wraz z 
autopoprawką. 
 

13. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-
2038 wraz z autopoprawką. 
 

Realizując postanowienia ustawy o finansach publicznych Skarbnik Miasta Pani 

Honorata Baranowska przedstawiła dwa dokumenty: projekt budżetu na 2022 rok 

oraz projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 2038. Wyżej wymienione 

dokumenty uwzględniają autopoprawkę wniesioną po wyrażeniu opinii przekazanej 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową, mającej na celu dostosowanie do właściwych 

relacji planowanych dochodów z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i planowanych wydatków z tym związanych tj. odbiorem i utylizacją 

odpadów komunalnych. W ramach autopoprawki urealniono również planowane 

wpływy z tytułu najmu lokali mieszkalnych i użytkowych oraz wpływy z podatku od 

nieruchomości. Przedłożone projekty opracowane zostały zgodnie z obowiązującymi 

ustawami o: finansach publicznych, dochodach jednostek samorządu terytorialnego, 

samorządzie gminnym, samorządzie powiatowym. Projekty te stanowić będą 

podstawę gospodarki finansowej miasta na przyszły rok oraz możliwości finansowe 

rozwoju miasta w latach następnych. Przy konstruowaniu obu projektów 

uwzględniono otoczenie makroekonomiczne, tj. wskaźniki zawarte w projekcie 

ustawy budżetowej, informacje Ministra Finansów, a także decyzje Wojewody 

Kujawsko Pomorskiego w zakresie planowanych dotacji. Istotnym elementem polityki 

finansowej będzie wypracowanie nadwyżki operacyjnej. Niestety osiągnięcie tego 

celu może wiązać się z dużymi trudnościami, biorąc pod uwagę, iż konstruowanie 

budżetu na 2022 rok odbywało się w warunkach niepewności o niespotykanej do tej 

pory skali, wywołanej przez postępującą inflację, przez nienotowany dotąd od lat 

wzrost cen energii i paliw, panującą pandemię, a także wdrażanie przez Rząd reform 

wynikających z rządowego programu Polski Ład. Na podstawie prognoz oszacowano 

dochody budżetowe na poziomie 775 mln zł, w tym: dochody bieżące 701 mln zł, 

dochody majątkowe w wys. 74 mln zł. Dochody na zadania własne określono na 

poziomie 690 mln zł, na zadania zlecone 68 mln zł, a na zadania rządowe 17 mln zł. 

Dochody budżetowe są niższe o 14 mln zł w stosunku do planowanych na 2021 rok, 



z tego dochody bieżące, z których finansujemy wydatki na wynagrodzenia są niższe 

o 16 mln zł, zaś dochody majątkowe są wyższe o 2 mln zł. Dochody na zadania 

własne są wyższe o 33 mln zł, dochody na zadania zlecone są niższe o 48 mln zł, a 

dochody na zadania rządowe zaplanowano na tym samym poziomie, jaki założono 

na rok 2021. Miasto będzie ubiegać się o fundusze zewnętrzne na realizację zadań z 

różnych dziedzin ujętych w budżecie, szczególnie w zakresie zamierzeń 

inwestycyjnych. Poziom dochodów majątkowych będzie stosownie urealniany z 

uwzględnieniem zmian źródeł ich finansowania. W strukturze dochodów niecałe 20% 

dochodów własnych bieżących stanowią udziały w dochodach z tytułu podatku 

dochodowego tzw. PITy. Powyższe wynika z kontynuacji zmian rozpoczętych w 2019 

roku w podatku dochodowym od osób fizycznych dotyczących: 

likwidacji podatku PIT dla osób do ukończenia 26. roku życia,  

obniżenia podstawowej stawki podatku z 18% do 17%,  

zwiększenie kosztów uzyskania przychodu,  

co skutkowało spadkiem dochodów z tytułu udziału w podatku PIT już na 2020 rok o 

prawie 2 mln zł. Pani Skarbnik podkreśliła, iż na 2019 rok Minister Finansów wskazał 

dochody z PiTu w wys. 133 mln zł, na rok 2020 i 2021 w wys. 131 mln zł, a na rok 

2022 Minister określił te dochody w wys. 122 mln zł, to jest o 9 mln zł mniej w 

porównaniu do roku 2021. Zmniejszenie dochodów z PiT-u jest konsekwencją 

nowych rozwiązań podatkowych ograniczających udział samorządu w podatku PiT  

poprzez zwiększenie kwoty wolnej od podatku do 30 tys. zł i podniesienie poziomu 

pierwszego progu podatkowego do 120 tys. zł. Ustawa „Polski Ład” wprowadziła 

odmienny sposób przekazywania środków z budżetu państwa z tytułu udziału gmin, 

powiatów we wpływach z podatku PIT i CIT. Udział w rzeczywistych wpływach 

zastąpiono udziałem w prognozowanych wpływach ustalanych przez ministra 

właściwego ds. finansów, wg stanu na dzień 10 sierpnia roku bazowego. Ustawa 

wprowadza mechanizm korekty tych dochodów po upływie dwóch lat w celu 

dostosowania dochodów jednostek samorządu terytorialnego do rzeczywistych 

wpływów do budżetu państwa. Oznacza to, iż miasto Włocławek otrzyma sztywną 

kwotę, która może ulec korekcie po upływie dwóch lat. Takie same zasady przyjęto 

do przekazywania samorządom dochodów z udziału w podatku CIT. Procentowy 

udział samorządów we wpływach do budżetu państwa nie uległ zmianie i zgodnie z 

dotychczas obowiązującymi przepisami, wyniesie w roku 2022 w zakresie PIT 

39,24% w części gminnej oraz 10,25% w części powiatowej, dla podatku CIT 

odpowiednio: 6,71% i 1,40%. Na podstawie ww. ustawy za część utraconych 

dochodów z podatku PIT, jednorazowo w roku 2021, zwiększona została subwencja 

ogólna. I tak, z ogólnej puli 8 mld zł dzielonej pomiędzy jst, wg udziału 

poszczególnych jednostek w podatku PIT, skorygowanym wskaźnikiem 

„zamożności”, miasto Włocławek otrzymało 18 mln 239 tys. zł. Częściowo, bo w 

wysokości 8 mln 428 tys. zł subwencja została wykorzystana w br. w związku z 

koniecznością zabezpieczenia środków na wypłatę należnych wynagrodzeń w m-cu 

grudniu br. (w tym także nagród jubileuszowych) dla pracowników jednostek 

(szczególnie szkół i placówek oświatowych). Ta sama ustawa wprowadza od roku 

2023 nowe źródło wsparcia samorządów w postaci subwencji rozwojowej, która 



dedykowana będzie wyłącznie aktywności inwestycyjnej. Kolejne źródło dochodów, 

to Subwencje. Te stanowią niecałe 31% dochodów bieżących. W tym subwencja 

oświatowa w wys. 167 mln zł tóra stanowi 27 % dochodów bieżących. Dla 

porównania w 2019 r. subwencja wynosiła 155 mln zł, w 2020 roku 170 mln zł, w 

2021 po dokonanych zwiększeniach 172 mln zł, a w 2022 roku stanowi 167 mln zł, 

czyli jest niższa o 5 mln zł. Kwotę subwencji oświatowej ujęto w planie, w wysokości 

zgodnej z informacją Ministra Finansów. Subwencja jest nadal wysoce 

niewystarczającą pozycją w budżecie w porównaniu do nałożonych obowiązków (m. 

in. koniecznością sfinansowania kosztów przechodzących z 2019 i 2020 roku 

podwyżek dla nauczycieli, podwyższenia standardu wyposażenia placówek, 

rosnących kosztów stałych funkcjonowania budynków oświatowych, np. przez 

zwiększające się ceny energii). Przy tej konstrukcji budżetu miasta subwencja 

pokryje wydatki bieżące na oświatę i opiekę wychowawczą zaledwie w 61 %. 

Dochody z tytułu podatków i opłat lokalnych stanowią 29 % dochodów bieżących 

własnych. Na 2022 rok założyliśmy wzrost stawek podatku od nieruchomości 

przeciętnie o 3% oraz wzrost dochodów z tytułu podatków i opłat z wyższej ich 

ściągalności. Dochody te będą w trakcie realizacji budżetu sukcesywnie urealniane 

także na skutek przyrostu powierzchni/wartości majątku będących przedmiotem 

opodatkowania. Dochody z podatków i opłat, jednak w niepełnym zakresie 

zrekompensują większe wydatki miasta w 2022 roku, które podyktowane są między 

innymi zmianami systemu podatkowego, a także ustawowym wzrostem 

wynagrodzenia minimalnego za pracę, co skutkuje zwiększeniem wydatków na 

wynagrodzenia wraz z pochodnymi w miejskich jednostkach. Niebagatelne znaczenie 

mają również koszty przechodzących z 2019 i 2020 roku podwyżek dla nauczycieli. 

Działy pomocy społecznej, rodziny stanowią prawie 14% dochodów bieżących, przy 

czym 90% są to środki finansowe znaczone pochodzące z dotacji na zadania 

zlecone rządowe lub dotacje celowe na zadania własne. Pozyskane środki pokrywają 

zaledwie w 59 % wydatki bieżące w zakresie pomocy społecznej, dotyczy to również 

niektórych zadań rządowych np. zespołu do spraw orzekania o niepełnosprawności. 

Na 2022 rok wydatki bieżące na wsparcie rodzin określono w wysokości 85 mln zł 

(dla porównania w 2019 r. było to 77 mln zł, w 2020 było 111 mln zł, w 2021 112 mln 

zł). Zmniejszenie dochodów w tym zakresie jest konsekwencją przekazania obsługi 

programu 500+ a wraz z nią środków budżetowych na wypłatę świadczeń do ZUSu. 

Z tytułu najmu, dzierżawy zasobu lokalowego gminy planuje się uzyskać prawie 20 

mln zł. Wydatki na utrzymanie zasobu lokalowego to ponad 24 mln zł. Wprowadzone 

w 2020 roku podwyżki stawek czynszowych zagwarantowały wpływy na 

zaplanowanym poziomie. Zakłada się wzrost dochodów z tytułu najmu, dzierżawy 

zasobu lokalowego z wyższej ich ściągalności, choć zaległości z tego tytułu na dzień 

30.10.2021 r. wyniosły 56 mln zł + 44 mln zł odsetek, co oznacza wzrost zaległości 

należności głównej w stosunku do poprzedniego roku o około 2 mln zł. Zaległości 

wynikają z nieregulowania należności przez najemców. Na bieżąco podejmowane są 

także czynności egzekucyjne i windykacyjne. W bieżącym roku od stycznia do końca 

października br. AZK m. in. skierowało 241 wezwania przedsądowe do zapłaty na 

łączną kwotę 8 mln zł, 164 wezwania do zapłaty na łączną kwotę 1 mln 478 tys. zł, 



127 wezwań z miesięcznym terminem zapłaty na kwotę ponad 2 mln zł. Pani 

Skarbnik podkreśliła, iż w tym zakresie celem oddłużania opracowano w 2019 roku 

program „Oddłużanie”, w ramach którego dłużnicy zalegający z czynszem za 

miejskie mieszkania, podejmują pracę pozwalającą im zmniejszyć zaległości. 

Urzędnicy opracowali program „Wolontariat szansą na oddłużenie”. Pierwsze efekty 

Pilotażu, przedstawione zostały po zakończeniu roku 2019. W pierwszym roku z 

programu skorzystało 37 osób, które zmniejszyły swoje zadłużenie o kwotę 43.615 zł, 

w 2020 skorzystały 33 osoby, które odpracowały 88.644 zł, a w 2021 zmniejszyło 

swoje zadłużenie 36 osób na łączną kwotę 123.961 zł. Głównym celem Programu 

jest pomoc rodzinom znajdującym się w trudnej sytuacji życiowej i materialnej, 

zagrożonym utratą mieszkania w związku z zaległościami w opłatach czynszowych. 

Istotne jest, że cel ten ma zostać osiągnięty nie poprzez wsparcie pasywne (wypłatę 

świadczeń), lecz poprzez aktywizację zawodową.  

W przyszłym roku planuje się uzyskanie dochodów majątkowych w wysokości prawie 

74 mln zł, z tego przewidujemy pozyskanie środków unijnych w wys. prawie 40 mln zł 

na dofinansowanie projektów pn.: 

 „Rozwój zrównoważonego transportu zbiorowego poprzez poprawę efektywności 

energetycznej, wdrażania technologii niskoemisyjnej we Włocławku w ramach 

projektu BIT  CITY II” etap II dochody w wys. 3 mln 258 tys. zł, 

 „Rozbudowa Al. Jana Pawła II we Włocławku w kategorii drogi wojewódzkiej  

dochody w wys. 2 mln 487 tys. zł, 

 „Infostrada Kujaw i Pomorza 2”  dochody w wys. 1 mln 575 tys. zł, 

 „Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej na terenie miasta Włocławek  

etap III i etap VI” dochody w wys. 1 mln 665 tys. zł, 

 modernizacja budynków wraz z wyposażeniem Centrum Kształcenia Praktycznego 

przy ul. Ogniowej  dochody 1 mln 315 tys. zł, 

 „Poprawa infrastruktury kształcenia zawodowego we Włocławku w wys. 8 mln 778 

tys. zł,  

 „Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania budynku przy ul. 3 Maja 18 we 

Włocławku na Centrum aktywizacji i przedsiębiorczości”, „Utworzenie Interaktywnego 

Centrum Fajansu”, te dwa zadania w łącznej kwocie 18 mln 666 tys. zł, 

 „Ośrodek Wsparcia dla Osób w Kryzysie”  dochody 1 mln 588 tys. zł. 

Pozostałe dochody majątkowe pochodzić będą: 

 z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na przebudowę przejść dla pieszych w wys. 

753 tys. zł; na zadanie pn. „Budowa ulicy Celulozowej” w wys. 2 mln 481 tys. zł,  

 z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na zadanie 

pn. 

„Budowa drogi stanowiącej alternatywne połączenie osiedla Michelin z osiedlem 

Południe” w wys. 5 mln 500 tys. zł,  

- z Funduszu Dopłat Banku Gospodarstwa Krajowego w łącznej kwocie 17 mln 300 

tys. zł na następujące zadania:  

 „Budowa budynków mieszkalnych”, 

„Przebudowa i rozbudowa budynku Brzeska 15”, 

 „Przebudowa budynku przy ul. Królewieckiej 12”, 



 „Przebudowa budynku 3 Maja 9”, 

 „Przebudowa kamienicy przy ul. Maślanej 4/6, 

 „Przebudowa budynku przy ul. 3 Maja 6 (rewitalizacja). 

 z odpłatnego nabycia prawa własności lub prawa użytkowania wieczystego w wys. 8 

mln 170 tys. zł. 

Na wydatki w 2022 roku określony został limit w wysokości 873 mln zł, w tym na 

wydatki bieżące 698 mln zł, wydatki majątkowe w wys. 175 mln zł.  

Wydatki są niższe o 21 mln zł w stosunku do planowanych na 2021 rok, z tego 

wydatki bieżące niższe o 15 mln zł, a wydatki majątkowe niższe o 6 mln zł.  

W zakresie wydatkowania środków budżetowych na poszczególne dziedziny 

gospodarki miasta tradycyjnie najwyższy udział w wydatkach bieżących ma oświata 

wraz z edukacyjną opieką wychowawczą, które stanowią 40 % budżetu (a w 2021 

roku stanowiły 36 %). Ponad 23% wydatków bieżących pochłaniają działy Pomocy 

Społecznej i Rodziny, prawie 8% pochłania Transport i Łączność, ponad 7% 

pochłania Gospodarka komunalna, ponad 6%  „Administracja publiczna”, ponad 4% 

Gospodarka mieszkaniowa. 

Problemem dla samorządności gmin jest polityka finansowa Rządu i narzucanie 

ustawowych obowiązków bez zapewnienia stabilności dochodów. Są to obowiązki, 

którym trzeba podporządkować. Od dwóch lat  na skutek decyzji rządowych spada 

dynamika wzrostu wpływów z podatków dochodowych PiT i CiT. Problem niższych 

wpływów pogłębia inflacja i 60-cio procentowy wzrost ceny energii elektrycznej. 

Ponad 7cio procentowa inflacja wymusza konieczność uwzględnienia wyższych 

kosztów usług, w tym za media. Poza obowiązkowym wzrostem wynagrodzeń 

minimalnych określonych przez ustawodawcę, brak jest środków na choćby inflacyjny 

wzrost wynagrodzeń pracowników. A to właśnie w wydatkach bieżących budżetu 

najpoważniejszą pozycję stanowią wynagrodzenia wraz z pochodnymi pracowników 

zatrudnionych w jednostkach budżetowych, kolejną pozycją generującą koszty są 

obowiązkowe wydatki statutowe, związane z funkcjonowaniem jednostek, takie jak 

zakup materiałów i usług, energii, pozostałych obowiązkowych opłat.  

Zakłada się, że dysponenci również w przyszłym roku będą musieli wykazać się dużą 

efektywnością wykorzystania otrzymanych środków budżetowych, zwłaszcza w tych 

obszarach, w których generowane są największe koszty. Zatem intencją Miasta musi 

być ograniczanie wydatków bieżących! 

Wydatki bieżące, które miasto pokrywa z dochodów własnych, będą monitorowane. 

W tym wyjątkowo trudnym okresie, trzeba brać pod uwagę scenariusz awaryjny na 

wypadek, gdy nie będzie możliwe osiągnięcie dochodów i równoważenie budżetu. 

Nie wykluczone, iż w takim przypadku trzeba będzie zrezygnować z części zadań nie 

obowiązkowych, tak jak miało to miejsce już w ubiegłym jak i w tym roku – aby 

proponować Wysokiej Radzie zmiany, które będą optymalizować realizację budżetu.  

Konstruując budżet przyjęto założenie o maksymalnej ochronie realizowanych 

inwestycji m. in. celem maksymalnego wykorzystania pozyskanych środków unijnych. 

Miasto zamierza ubiegać się o fundusze na realizację zadań z różnych dziedzin. 

Wszelkie działania nakierowane mają być na:  

dokończenie inwestycji będących w realizacji,  



wykorzystanie przyznanych Miastu środków UE w terminach wynikających z umów o 

dofinansowanie, 

 realizację priorytetowych zadań, na które zgłoszono zapotrzebowanie na dodatkowe 

środki.  

W przyszłym roku na wydatki majątkowe planuje się przeznaczyć 20% wydatków 

budżetowych. Nie będzie rezygnacji z kluczowych zadań w zakresie transportu, 

gospodarki mieszkaniowej i komunalnej, oświaty i przedsięwzięć wpisujących się w 

Gminny Program Rewitalizacji. Wśród nich, najwyższy udział będą miały zadania z 

zakresu infrastruktury drogowej, na którą przeznaczymy 23% wydatków 

majątkowych. W tej puli zarezerwowano środki m. in. na: przebudowę mostu przez 

rzekę Wisłę na zaporze wodnej we Włocławku, budowę inteligentnych przejść dla 

pieszych/przejazdów rowerowych, przebudowę drogi Lipnowskiej, przebudowę 

chodników, budowę dróg na terenach inwestycyjnych przy ul. Papieżka, budowę ul. 

Brzezinowej na odcinku od ul. Mielęcińskiej do ul. Letniej i wiele innych 

wymienionych w planie wydatków majątkowych.  

Inne duże przedsięwzięcia to: 

 budowa drogi stanowiącej alternatywne połączenie osiedla Michelin z osiedlem 

Południe na kwotę 6 mln zł, 

 budowa ulicy Celulozowej na kwotę 7 mln 500 tys. zł, 

budowa ul. Energetyków na odcinku od ul. Hutniczej do przejścia podziemnego dla 

pieszych pod torami kolejowymi na kwotę 2 mln zł  

W przyszłorocznym budżecie, tak jak czyniono w latach poprzednich, dołożone 

zostaną starania, aby zabezpieczyć środki na wszystkie obszary objęte budżetem 

miasta. Zaplanowano środki budżetowe na poprawę bazy oświatowej, na którą 

przeznaczy się ponad 14 % wydatków majątkowych. Są to: 

 modernizacja budynku Zespołu Szkół Muzycznych w wys. 8 mln 780 tys. zł, 

 modernizacja budynku Zespołu Szkół Technicznych w wys. 2 mln zł, 

 program „dach”  modernizacja pokryć dachowych w wys. 500 tys. zł, 

 Program "Ogrodzenie" w wys. 500 tys. zł, 

 program dostosowywania placówek oświatowych do przepisów przeciwpożarowych 

w wys. 1 mln zł, 

 przebudowa budynków oświatowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą w wys. 1 

mln zł, 

 poprawa infrastruktury kształcenia zawodowego w wys. 10 mln 600 tys. zł. 

Na przedsięwzięcia z zakresu ochrony zdrowia, pomocy społecznej i rodziny 

planujemy przeznaczyć prawie 3 mln zł, z tego na: 

 Ośrodek Wsparcia dla osób w kryzysie w wys. ponad 1 mln 900 tys. zł, 

 instalację systemu przyzywowo  alarmowego w DPS przy ul. Nowomiejskiej w wys. 

112 tys. zł, 

 wymiana instalacji przeciwpożarowej w budynku Jadłodajni przy ul. Św. Antoniego w 

wys. 66 tys. zł, 

 wymianę instalacji c.o., instalacji elektrycznej, stolarki okiennej oraz drzwi w 

Placówce Opiekuńczo  Wychowawczej Nr 1 „Maluch” w wys. 45 tys. zł, 



 przebudowa budynku Placówki Opiekuńczo Wychowawczej nr 1 "Maluch" na ul. 

Sielskiej w wys. 200 tys. zł, 

Na przedsięwzięcia z zakresu Rewitalizacji planujemy przeznaczyć 43 mln zł. W 

ramach tej puli zaplanowano: 

 przebudowę i zmianę sposobu użytkowania budynku przy ul. 3go Maja 18 we 

Włocławku na Centrum Aktywizacji i przedsiębiorczości  na kwotę 10 mln 584 tys. zł, 

 3-Maja woonerfem / przebudowa ul. 3go Maja na kwotę 5 mln zł, 

 przebudowę budynku przy ul. 3 Maja 6  w wys. 1 mln zł, 

 Centrum Wsparcia Społecznego przy ul. Brzeska/Piekarska w wys. 500 tys. zł, 

W ramach zadań Rewitalizacji, ujęto także: 

 społeczne budownictwo czynszowe w wys. 450 tys. zł, 

 budowę budynków mieszkalnych Tumska / 3 Maja  w wys. 300 tys. zł,  

 przebudowę kamienicy przy ul. Maślanej 4/6  6 mln zł, 

 utworzenie Interaktywnego Centrum Fajansu  13 mln 083 tys. zł, 

 przebudowę budynku 3go Maja 9 1 mln 500 tys. zł, 

przebudowa skrzyżowania ulic Wyszyńskiego  Tumskiej  placu Kopernika  mostu 

stalowego w ramach przygotowanego „Planu Ruchu dla Śródmieścia” w wys. 900 

tys. zł, 

 dotacje do prac budowlanych w ramach rewitalizacji w wys. 1mln 500 tys. zł, 

 wykupy i zniesienia współwłasności, pierwokupy zaplanowano w wys. 2 mln 193 tys. 

zł.  

Ponadto, na zadania Gminnego Programu Rewitalizacji zaplanowano w budżecie 

rezerwę celową w wysokości 2 mln zł, w tym na wydatki bieżące i majątkowe po 1 

mln zł.  

W zakresie kultury i ochrony dziedzictwa narodowego na zadania inwestycyjne 

zaplanowano prawie 280 tys. zł z przeznaczeniem na: 

 zakup samochodu niezbędnego do realizacji zadań statutowych Galerii Sztuki 

Współczesnej w wys. 40 tys. zł oraz 238 tys. zł na zakup wyposażenia trwałego do 

budynku Miejskiej Biblioteki Publicznej.  

W zakresie kultury fizycznej i sportu planuje się inwestycje m. in. na: 

  modernizację i zagospodarowanie terenu Przystani Wodnej należącej do OSIRu 

840 tys. zł, 

 wymianę elewacji na hali OSIR 2 mln zł, 

 wymianę podłogi sportowej w Hali Mistrzów  840 tys. zł. 

W zakresie budżetu obywatelskiego wyłoniono projekty w łącznej kwocie 4 mln zł. 

Pani Skarbnik dodała, iż mieszkańcy mogli wybierać spośród 39 propozycji, 

podzielonych na trzy kategorie – zieloną, instytucjonalną oraz ogólnomiejską.  

W ten Budżet wpisano następujące zadania:  

W kategorii zielonej:  

 Rewitalizacja Skweru przy Placu Staszica  z kwotą 300 tys. zł, 

Park Południa  z kwotą 700 tys. zł,  

W kategorii instytucjonalnej: 

Krasnalowy Plac Zabaw  z kwotą 150 tys. zł. 



W kategorii ogólnomiejskiej do realizacji zakwalifikowano projekt pn.: 

 Budowa wieży z platformą widokową oraz monitoringiem na punkcie widokowym 

Włocławskiego Zawiśla  z kwotą 1 mln zł, 

 Micheliński Park Rozrywki z kwotą 1 mln zł. 

W ramach budżetu roku 2022 oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej utworzono na 

rok 2022 rezerwę celową w kwocie 14 mln zł, która przeznczona zostanie w 

szczególności na pokrycie dodatkowych wydatków związanych z realizacją 

inwestycji. Niestabilność sytuacji gospodarczej wymusza na Miasto stworzenie 

buforów bezpieczeństwa, jakimi są rezerwy budżetowe  aby w sytuacji zmian w 

cenach towarów i usług w przyszłym roku móc zapewnić właściwą i sprawną 

realizację zadań inwestycyjnych. 

Tak jak podkreślono w projekcie Prognozy, punktem wyjścia do sporządzenia WPF 

była aktualnie obowiązująca Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta i zmiany 

dokonane w trakcie 2021 r. Wieloletnia Prognoza Finansowa określa w 

długookresowej perspektywie prognozę dochodów i wydatków oraz przychodów i 

rozchodów budżetu Miasta w poszczególnych latach. Określono strumienie 

dochodów bieżących oraz kwoty wydatków bieżących, niezbędnych do 

zabezpieczenia funkcjonowania Miasta. Wartości przyjęte w prognozie są zgodne z 

budżetem, tak w zakresie wyniku budżetu, jak również związanych z nim kwot 

przychodów i rozchodów oraz długu.  

Realizacja przyjętego programu inwestycyjnego przy zachowaniu obowiązujących 

regulacji w zakresie limitowania zadłużenia wymagać będzie zaciągnięcia kredytu w 

łącznej kwocie 121 mln 882 tys. zł o maksymalnym terminie zapadalności 14 lat.  

Przy założeniu w 2022 roku deficytu w wys. 97 mln 970 tys. zł oraz zaplanowanych 

do spłaty rat kredytów i wykupów obligacji w łącznej kwocie 473 mln 386 tys. zł celem 

zapewnienia właściwej realizacji szeregu inwestycji planowanych na 2022 rok 

wyznaczono horyzont czasowy dla kolejnych budżetów miasta Włocławek od roku 

2022 do 2038. 

Rozchody na rok 2022 i lata przyszłe zaplanowano zgodnie z terminami 

zapadalności kredytów, pożyczek oraz terminami wykupów obligacji, a także zgodnie 

z założonymi terminami spłat planowanych do zaciągnięcia nowych zobowiązań 

dłużnych. Rok 2038 będzie ostatnim rokiem prognozy, w którym planowana jest 

spłata zobowiązań dłużnych. W całym okresie prognozy Miasto Włocławek mieści się 

w limitach obsługi długu wynikających z indywidualnego wskaźnika zadłużenia. W 

Prognozie zachowano właściwą relację pomiędzy dochodami bieżącymi i wydatkami 

bieżącymi – celem wygospodarowania nadwyżki operacyjnej. Nadwyżka została 

określona na poziomie 3 mln 800 tys. zł. Indywidualny limit zadłużenia wyliczony 

został zgodnie z art. 243 ustawy o finansach publicznych i jest spełniony przy 

konstrukcji budżetu na 2022 rok i lata 2023  2038.  

Podsumowując swoje wystąpienie Pani Skarbnik wniosła do Wysokiej Rady o 

uchwalenie przedłożonych projektów budżetu na 2022 rok i Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2022 2038.  

 



Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Hupało poinformował, 

że zgodnie z Uchwałą Nr XLV/193/10 Rady Miasta Włocławek z dnia 30 sierpnia 

2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, elementem 

proceduralnym przy rozpatrywaniu projektu budżetu jest odczytanie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu uchwały budżetowej Miasta 

Włocławek na 2022 rok. 

 

Wobec powyższego Pani Honorata Baranowska  Skarbnika Miasta odczytała 

uchwały Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 

z dnia 15 grudnia 2021 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta 

Włocławek na 2022 rok oraz opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Miasta Włocławek na 2022 rok, jak 

również opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Włocławek. 

 

Opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące przedmiotowych zagadnień 

stanowią załącznik do protokołu. 

 

Kolejnym etapem procedury było odczytanie opinii komisji właściwej do spraw 

budżetu. 

Opinie Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 2022 rok wraz z 

autopoprawką rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Rozwoju i 

Promocji Miasta. Opinię w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna 

Katarzyna Zarębska. 

Także uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2022-2038 wraz z autopoprawką rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja 

Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opinię w tej sprawie przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji radna Katarzyna Zarębska. 

Elementem proceduralnym była także prezentacja opinii komisji stałych 

rozpatrujących ww. zagadnienia. 

W związku z powyższym pozytywne opinie o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 2022 rok oraz o projekcie uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2038 

przedstawili:  

w imieniu Komisji Rewizyjnej Przewodniczący Komisji radny Jacek Buława, 

w imieniu Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska Przewodniczący 

Komisji radny Stanisław Wawrzonkoski, 



w imieniu Komisji Porządku Prawnego i Publicznego Przewodniczący Komisji radny 

Arkadiusz Piasecki, 

w imieniu Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej Przewodnicząca Komisji 

radna Ewa Szczepańska, 

w imieniu Komisji Edukacji Przewodnicząca Komisji radna Wanda Muszalik, 

w imieniu Komisji Kultury i Sportu Przewodniczący Komisji radny Janusz Ziółkowski, 

w imieniu Komisji Rewitalizacji Przewodnicząca Komisji radna Agnieszka Jura-

Walczak. 

Przerwa w obradach sesyjnych. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Po przedstawieniu opinii przez wszystkie Komisje stałe Wiceprzewodniczący Rady 

Miasta poinformował, że otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniami. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Janusz Dębczyński 

• Piotr Kowal 

• Katarzyna Zarębska 

• Agnieszka Jura Walczak 

• Krzysztof Kowalski 

• Katarzyna Zarębska (Ad Vocem) 

• Krystian Łuczak 

• Joanna HofmanKupisz 

• Daniel Tobjasz 

• Elżbieta Rutkowska 

• Wanda Muszalik 

• Stanisław Krzemieniewski 

Po wyczerpaniu zgłoszeń do udziału w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekty uchwał. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 2022 rok wraz z 

autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 



ZA (17) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 2038 

wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski 



NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jarosław Hupało poinformował, że zaistniała 

konieczność powrotu do pkt. 6 porządku obrad XLIII sesji Rady Miasta i w związku z 

powyższym poprosił Panią Wiesławę Konopczyńską Sekretarz Miasta o opinię na 

temat dalszego procedowania. Pani Sekretarz wyjaśniła, że w celu uzupełnienia, 

należy wrócić do pkt 6. dotyczącego Wyboru Przewodniczącego Rady Miasta, 

ponieważ zgodnie z orzecznictwem NSA wybór ten składa się z 2 aktów tj. aktu 

wyboru w głosowaniu tajnym, który kończy protokół komisji skrutacyjnej, natomiast 

drugi akt stanowi uchwała, która stwierdza dokonanie tego wyboru. Wobec 

powyższego należy dokonać jeszcze jednego głosowania. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie Wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek rozpatrzyła 

oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Porządku Prawnego i Publicznego. Opinię w 

tej sprawie przedstawił Przewodniczący Komisji radny Arkadiusz Piasecki. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Wiceprzewodniczący Rady Miasta poddał pod 

głosowanie ww. uchwałę. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, Agnieszka 

JuraWalczak, Piotr Kowal, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda 



Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Kowalski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 

14. Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych będących 
własnością lub zarządzanych przez Gminę Miasto Włocławek, udostępnianych dla 
Operatorów i Przewoźników oraz w sprawie określenia warunków i zasad korzystania 
z tych obiektów. 

Wprowadzenia do zagadnienia, jak w uzasadnieniu dokonał Pan Paweł Żyżelewicz 

Dyrektor Wydziału Dróg, Transportu Drogowego i Energii. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych będących własnością 

lub zarządzanych przez Gminę Miasto Włocławek, udostępnianych dla Operatorów i 

Przewoźników oraz w sprawie określenia warunków i zasad korzystania z tych 

obiektów rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Gospodarki Miejskiej i 

Ochrony Środowiska. Opinię w tej sprawie przedstawił Przewodnicząca Komisji 

radny Stanisław Wawrzonkoski. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych będących własnością 

lub zarządzanych przez Gminę Miasto Włocławek, udostępnionych dla Operatorów i 



Przewoźników oraz w sprawie określenia warunków i zasad korzystania z tych 

obiektów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, Agnieszka 

JuraWalczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian 

Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna 

Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Tobjasz 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 

15. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości obowiązujących w 2022 roku opłat za 
usuwanie i parkowanie pojazdów usuniętych z dróg Miasta Włocławek na parkingach 
strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od wykonania 
dyspozycji usunięcia pojazdów. 

Wprowadzenia do zagadnienia, jak w uzasadnieniu dokonał Pan Paweł Zarębski 

Dyrektor Wydziału Komunikacji. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości obowiązujących w 2022 roku opłat za 

usuwanie i parkowanie pojazdów usuniętych z dróg Miasta Włocławek na parkingach 

strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od wykonania 



dyspozycji usunięcia pojazdów rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja 

Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opinię w tej sprawie przedstawiła 

Przewodniczący Komisji radna Katarzyna Zarębska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie ustalenia wysokości obowiązujących w 2022 roku opłat za 

usuwanie i parkowanie pojazdów usuniętych z dróg Miasta Włocławek na parkingach 

strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od wykonania 

dyspozycji usunięcia pojazdów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, Agnieszka Jura  

Walczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian 

Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna 

Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Tobjasz 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 



16. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta 
Włocławek i nadania jej statutu. 
 

Wprowadzenia do zagadnienia dokonał Wiceprzewodniczący Rady Miasta, który 

poinformował, że w związku z wprowadzonymi zmianami w ustawie o samorządzie 

gminnym dotyczącymi młodzieżowych rad gmin, Rada Miasta Włocławek powołała 

Komisję doraźną ds. opracowania projektu zmian do Statutu Młodzieżowej Rady 

Miasta Włocławek. Komisja dokonała aktualizacji statutu, aby dostosować zapisy do 

obowiązujących wymogów prawnych. Ponadto poinformował, iż projekt statutu 

poddany był konsultacjom społecznym, zgodnie z art. 5b ust. 2 pkt 2a i b oraz ust. 10 

ustawy o samorządzie gminnym. Biorąc powyższe pod uwagę, zasadnym jest 

podjęcie uchwały, w proponowanym brzmieniu.  

 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Włocławek i nadania jej 

statutu rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Porządku Prawnego i 

Publicznego. Opinię w tej sprawie przedstawił Przewodniczący Komisji radny 

Arkadiusz Piasecki. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta 

Włocławek i nadania jej statutu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, Agnieszka Jura 

Walczak, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 



Szymańska, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

BRAK GŁOSU (2) 

Piotr Kowal, Daniel Tobjasz 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 

17. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy i 
urządzeń cmentarnych Gminy Miasto Włocławek. 

Wprowadzenia do zagadnienia dokonała Pani Kamila Słomczewska Dyrektor 

Wydziału Nadzoru Właścicielskiego, Gospodarki Komunalnej i Informatyzacji. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy i urządzeń 

cmentarnych Gminy Miasto Włocławek rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała 

Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska. Opinię w tej sprawie 

przedstawił Przewodniczący Rady Miasta Piotr Kowal  członek komisji. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Jarosław Hupało 

• Janusz Dębczyński 

Po wyczerpaniu zgłoszeń do udziału w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy i urządzeń 

cmentarnych Gminy Miasto Włocławek.  



Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Hupało, Agnieszka Jura  Walczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (4) 

Janusz Dębczyński, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, Stanisław 

Krzemieniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Buława 

BRAK GŁOSU (4) 

Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Daniel Tobjasz 

NIEOBECNI (4) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Stanisław Wawrzonkoski 

Radna Mariola Gawłowska poinformowała, iż Jej zdaniem podczas głosowania 

system nie odnotował głosu Pani radnej, która zagłosowała „przeciw” ww. uchwale, 

wskazując „brak głosu”. W związku z tym zwróciła się z prośbą o reasumpcję 

głosowania. Wiceprzewodniczący Rady Miasta poprosił Sekretarz Miasta Panią 

Wiesławę Konopczyńską o opinię w sprawie dalszego procedowania. Pani Sekretarz 

poinformowała, że zgodnie ze Statutem Miasta Włocławek § 63 ust. 7 „Powtórzenie 

głosowania może nastąpić, gdy zachodzi podejrzenie pomyłki w podliczeniu głosów i 

wynik głosowania budzi uzasadnione wątpliwości”. W związku z tym 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż reasumpcji głosowania nie będzie. 

Pani Radna Mariola Gawłowska była odmiennego zdania i poinformowała, iż jest to 

Jej wniosek o powtórzenie głosowania. Wobec powyższego Pani Sekretarz 

poinformowała, że reasumpcja głosowania zgodnie z §63 jest wnioskiem formalnym 

„Przewodniczący Rady poddaje pod dyskusję po dopuszczeniu jednego głosu ”za” i 

jednego głosu” przeciwko” wnioskowi, po czym poddaje sprawę pod głosowanie”. W 

związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jarosław Hupało poddał 

pod głosowanie „wniosek w sprawie przeprowadzenia reasumpcji głosowania”. 



Głosowano wniosek w sprawie: 

przeprowadzenia reasumpcji głosowania.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Jarosław Hupało, Agnieszka 

Jura Walczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian 

Łuczak, Arkadiusz Piasecki, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (2) 

Janusz Dębczyński, Ewa Szczepańska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wanda Muszalik 

BRAK GŁOSU (4) 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Elżbieta Rutkowska, Daniel Tobjasz 

NIEOBECNI (4) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Stanisław Wawrzonkoski 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jarosław Hupało ponownie poddał pod 

głosowanie Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy 

i urządzeń cmentarnych Gminy Miasto Włocławek.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy i urządzeń 

cmentarnych Gminy Miasto Włocławek głosowanie po reasumpcji.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Hupało, Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (5) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Buława 

BRAK GŁOSU (3) 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Daniel Tobjasz 

NIEOBECNI (4) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Stanisław Wawrzonkoski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 

18. Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Włocławek. 

Wprowadzenia do zagadnienia dokonała Pani Kamila Słomczewska Dyrektor 

Wydziału Nadzoru Właścicielskiego, Gospodarki Komunalnej i Informatyzacji. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Włocławek rozpatrzyła 

oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska. 

Opinię w tej sprawie przedstawił Przewodniczący Rady Miasta Piotr Kowal- członek 

komisji. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 



Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Włocławek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Jarosław Hupało, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jacek Buława, Stanisław Krzemieniewski 

BRAK GŁOSU (3) 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Daniel Tobjasz 

NIEOBECNI (4) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Stanisław Wawrzonkoski 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poinformował o wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie 

przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w 

zaproponowanym brzmieniu. 

19. Uchwała w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. we Włocławku na 
lata 2022 2027”. 

Wprowadzenia do zagadnienia dokonała Pani Kamila Słomczewska Dyrektor 

Wydziału Nadzoru Właścicielskiego, Gospodarki Komunalnej i Informatyzacji. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 



Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. we Włocławku na lata 2022 

2027”rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Gospodarki Miejskiej i 

Ochrony Środowiska. Opinię w tej sprawie przedstawił Przewodniczący Rady Miasta 

Piotr Kowal- członek komisji. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. we Włocławku na lata 2022 

2027”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 7 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, 

Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Tobjasz 

NIEOBECNI (7) 

Piotr Czarnecki, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Stanisław Wawrzonkoski 



Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

20. Analiza organizacji i finansów oświaty miasta Włocławka. 

Pani Monika Jabłońska Zastępca Prezydenta poinformowała, że w obradach sesji 

uczestniczą autorzy procedowanego dokumentu Pani Barbara Kolcio oraz Pan Jan 

Zięba, którzy dokonają wprowadzenia do ww. zagadnienia. 

Po zakończonym wystąpieniu Przewodniczący Rady Miasta w imieniu Pani Moniki 

Jabłońskiej Zastępcy Prezydenta poinformował o spotkaniu w miesiącu styczniu 

2022r. z udziałem między innymi Dyrektorów Szkół oraz Państwa Radnych, na 

którym zostaną omówione wyniki audytu. Następnie Pan Przewodniczący otworzył 

dyskusję nad przedstawioną informacją zwracając jednocześnie uwagę, aby pytania 

do autorów dokumentu nie odbiegały od omawianego zagadnienia i dotyczyły 

wyłącznie analizy finansowej.  

W dyskusji wzięli udział: 

• Krzysztof Kowalski 

• Elżbieta Rutkowska 

• Ewa Szczepańska 

• Krzysztof Kowalski 

• Marek Wojtkowski 

• Krzysztof Kowalski (Ad Vocem) 

• Gość sesji Rady Miasta  

 

21. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Włocławek dla obszaru położonego 
pomiędzy ulicami: Chmielną, Stodólną, Okrężną i Wojskową. 

Przedmiotowe zagadnienie jak w uzasadnieniu do projektu uchwały zaprezentowała 

Pani Izabela Księżak Kierownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Włocławek dla obszaru położonego 

pomiędzy ulicami: Chmielną, Stodólną, Okrężną i Wojskową rozpatrzyła oraz 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opinię w tej 

sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Pani Katarzyna Zarębska. 



Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Włocławek dla obszaru położonego 

pomiędzy ulicami: Chmielną, Stodólną, Okrężną i Wojskową.  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 8 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Andrzej Gołębieski, Agnieszka Jura Walczak, 

Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Małgorzata 

Szymańska, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (1) 

Mariola Gawłowska 

NIEOBECNI (8) 

Piotr Czarnecki, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

22. Uchwała w sprawie wyrażenia woli utworzenia stowarzyszenia z gminami 
wchodzącymi w skład Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka oraz 
Powiatem Włocławskim. 

Wprowadzenia do zagadnienia będącego tematem przedłożonej uchwały dokonała 

Pani Daria Figurska Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta. 



Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie wyrażenia woli utworzenia stowarzyszenia z gminami 

wchodzącymi w skład Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka oraz 

Powiatem Włocławskim rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, 

Rozwoju i Promocji Miasta. Opinię w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca 

Komisji radna Pani Katarzyna Zarębska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie wyrażenia woli utworzenia stowarzyszenia z gminami 

wchodzącymi w skład Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka oraz 

Powiatem Włocławskim. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, 

Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

NIEOBECNI (8) 

Piotr Czarnecki, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 



23. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznanych Gminie Miasto 
Włocławek na realizację w 2021 roku zadań na rzecz osób niepełnosprawnych. 

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia jak w uzasadnieniu do projektu 

uchwały dokonał Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie we Włocławku Pan 

Piotr Grudziński. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Włocławek na 

realizację w 2021 roku zadań na rzecz osób niepełnosprawnych rozpatrzyła i 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej. Opinię 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Pani Ewa Szczepańska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Włocławek na 

realizację w 2021 roku zadań na rzecz osób niepełnosprawnych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, 

Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

NIEOBECNI (8) 



Piotr Czarnecki, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

24. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 
rok. 

Wprowadzenia do zagadnienia jak w uzasadnieniu do projektu uchwały dokonała 

Pani Elżbieta Dynarska Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia Publicznego. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok pozytywnie 

zaopiniowała Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej. Opinię w tej sprawie 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Ewa Szczepańska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, 

Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 



Szczepańska, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

NIEOBECNI (8) 

Piotr Czarnecki, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Jarosław Hupało, 

Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

25. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
  

Pisemne interpelacje do Prezydenta Miasta podczas obrad XLIII sesji Rady Miasta 

skierowali: 

 

• radny Pan Jacek Buława, 

• radny Pan Janusz Dębczyński. 

26. Informacje i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Kowal złożył Mieszkańcom Włocławka życzenia z 

okazji nadchodzącego Nowego Roku 2022, dużo zdrowia, rodzinnego szczęścia, 

cierpliwości i wytrwałości w realizacji planów oraz spełnienia wszelkich marzeń.  

27. Zamknięcie obrad. 
 

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia, Przewodniczący Rady Miasta radny 

Piotr Kowal zakończył obrady XLIII sesji Rady Miasta Włocławek, które odbyły się w 

dniu 30 grudnia 2021 roku. 

 Przewodniczący Rady Miasta Włocławekradny Stanisław Wawrzonkoski 

 

Przewodniczący Rady Miasta Włocławek radny Piotr Kowal 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Włocławek radny Jarosław Hupało 

 

 

 

 


